
Zápis ze zasedání Akademického senátu Fakulty 
Informatiky 
konaného dne 14. 2. 2018 od 14:30 v místnosti B517 FI 

Přítomní  členové  senátu 
Jaroslav Bendík, Ivana Černá, Vlastislav Dohnal, Barbora Kozlíková, Michal Kozubek, Jakub 
Peschel, Tomáš Pitner, Jan Strejček, Vladimír Štill 

Omluveni 

Barbora Bühnová, Dominika Krejčí, David Šafránek 

Hosté 

Jiří Zlatuška, děkan FI; 
Pavel Matula, proděkan pro bakalářské a magisterské studium; 
Petr Hliněný, proděkan pro vědu, výzkum a doktorské studium; 
Jiří Barnat, statutární zástupce děkana, proděkan pro studijní programy 

Program 
1. Výše poplatků spojených se studiem pro akademický rok 2018/2019 
2. Různé 

1. Výše poplatků spojených se studiem pro akademický rok 2018/2019 
Schvalované podklady pro výši poplatků spojených se studiem, konkrétně poplatku za přihlášku 
a poplatku za studium v cizím jazyce, byly akademickému senátu předány v řádné lhůtě. V 
případě poplatku za studium v cizím jazyce nedochází k žádné změně. V případně poplatku za 
přihlášku dochází k navýšení poplatku z 400 Kč na 600 Kč. Podle průzkumů univerzity zvýšení 
poplatků nebude mít žádný negativní vliv na rozhodování studentů. Vybrané peníze jsou 
používány na organizaci přijímacích řízení, na univerzitní poradenské centrum a také na 
propagaci fakulty. 
Po rekapitulaci návrhu proběhla krátká diskuse a následné hlasování, v němž všichni přítomní 
senátoři souhlasili s návrhem. 
Poznámka: poplatky za prodlouženou dobu studia jsou určovány na MU centrálně a tedy nejsou 
předmětem jednání v AS FI. 



2. Různé 

Slova se ujal děkan Zlatuška, který přinesl čerstvé informace z kolegia rektora ohledně stipendií 
pro doktorské studenty. V návaznosti na navýšení rozpočtových ukazatelů státního rozpočtu, 
které určují přidělování financí na doktorské studenty, dojde pravděpodobně na MU k plošnému 
navýšení minimálního doktorského stipendia na 12 000 Kč (ze současných 7 000 Kč). Toto 
navýšení by mělo být srovnatelné s navýšením doktorských stipendií na ostatních velkých 
univerzitách v ČR. 
Na FI zároveň od semestru jaro 2018 vstupuje v platnost navýšení doktorských stipendií z 
rozpočtu FI. Toto navýšení je plošné pro studenty prvního ročníku a následně navázané na 
publikační výsledky, které student vykazuje v RIV na fakultu. Toto stipendium je aktuálně ve 
výši 50 % celouniverzitního základu pro doktorská stipendia. Podle děkana a proděkana pro 
doktorské studium se počítá se zachováním tohoto programu, částka však pravděpodobně 
nebude navýšena spolu s navýšením univerzitního základu (tedy zůstane na hodnotě 3700 Kč). 
Děkan dále informoval, že proběhla i diskuse o způsobu placení doktorských studentů. Při 
současné praxi placení základu činnosti doktorských studentů pomocí stipendia je problém s 
tím, že se tyto peníze nezapočítávají do sum pro výpočet mateřské dovolené, důchodu a 
podobných. Alternativou by bylo platit doktorské studenty formou mzdy, to by však zvýšilo 
fakultám náklady na doktorské studenty. Děkan Zlatuška se vyjádřil, že tuto variantu na kolegiu 
rektora navrhl, jeho návrh ale nezískal podporu. 
Dále následovala diskuse o doktorských studentech v anglických studijních programech. Na ty 
univerzita nedostává příspěvek od státu a naopak tito studenti musí platit školné. Tato situace 
poškozuje snahy o získávání kvalitních doktorských studentů ze zahraničí. 

Následně se děkan Zlatuška vyjádřil k aktuálnímu návrhu na rozpočet MU, podle něj v něm z 
hlediska FI nejsou žádné problematické body. 

Na dalším zasedání akademického senátu se bude jednat o rozpočtu FI a musí proběhnout v 
týdnu po Velikonocích. Senátoři se domluvili na středě 4. 4. ve 14:30. Zároveň proběhne i 
projednávání nových studijních programů pro akreditaci. 

 

Zapsal Vladimír Štill 
Dne 27. 2. 2018 schválil Michal Kozubek, předseda AS FI 


